
1 
 

Vanløse Grundejersammenslutning 

Referat fra ordinærgeneralforsamlingen den 23. maj 2022 
 
Formanden Charlotte Tørngren bød velkommen. 
 

1. Valg af dirigent 
 

2. Valg af referent 
 

3. Bestyrelsens beretning 
 

4. Fremlæggelse af revideret årsregnskab 
 

5. Behandling af indkomne forslag: 
 

6. Valg af bestyrelse:2022 
a) Kasserer: Willy Sejr Dirks 2020 - 2022 
b) Bestyrelsesmedlem: Erik Jønsson 2020 - 2022 
c) Bestyrelsesmedlem:  Vakant  2022 - 2023 
d) Bestyrelsessuppleant: Jan Mørch 2022 - 2023 
e) Revisor: Søren Hansen 2022 - 2023 
f) Revisorsuppleant: Karina Burlin 2022 - 2023 

 
7. Eventuelt 

 
Efter generalforsamlingen vil vi orientere, f.eks. om hvad der sker i Vanløse: 
 
P- zoner 
Skybrudsplaner 
Trafikproblemer 
Vanløse Bymidte 
Skæve boliger 
Fremtiden 
 
Følgende foreninger var repræsenteret: 
AB Kilholm, AB Lindegården, AB Søndervighuse, GF Slotsherrens Vænge, Tryggevældevej 
Vejlaug, Jan Mørch og Erik Jønsson. 
 
Ad. 1. Valg af dirigent, Jan Mørch, blev foreslået og valgt. 
Ad. 2. Valg af referent, Erik Jønsson, blev foreslået og valgt. 
Ad. 3. Bestyrelsens beretning, Charlotte Tørngren fremlagde beretningen. 
 

2021 har også været i covid-19’s tegn – også for Vanløse Grundejersammenslutning. Det betyder 
også, at VGS’ aktiviteter har været begrænset. 

Flere gange har vi haft planer om at afholde en generalforsamling i 2021, men hver gang er 
forsamlingsforbud kommet på tværs, men det lykkedes, at afholde den ordinære generalforsamling 
den 23. august 2022. Generalforsamlingen, hvor Søren Hansen, G/F Veras Allé, blev valgt som 
revisor og Karina Burlin, G/F Søgaarden som revisorsuppleant. 

Ved generalforsamlingen gav Jan Mørck en orientering om forskellige projekter i Vanløse. 

Siden seneste generalforsamling har der væres afholdt 3 bestyrelsesmøder i VGS. 
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Deltagelse i borgermøde på Katrinedal Skole 
Vanløse Lokaludvalg havde indkaldt til et borgermøde om trafikken i Katrinedalskvarteret, hvor 
også VGS var repræsenteret.  
 
Den løsning, som Københavns Kommune implementerede med lynets hast fungerer ikke særlig 
godt, og borgermødet var derfor indkaldt med det formål at få nogle input fra beboerne i området, 
så der måske kan findes en bedre løsning. Der arbejdes videre med dette. 
 
 Borgermøde i Vanløse Kulturstation 

I Vanløse kommer der yderligere 2-3 P-zoner i 2022 og 2023 - 1-2 i Grøndal og en i kvarteret 
omkring Linde Allé. P-zonerne indføres for at undgå pendleparkering, samt at undgå at de ap-
pladser, som nu engang er, optages til erhvervsparkering - derfor er forslaget også, at 3-timers-
tidsbegrænsningen udvides, så den kommer til at gælde fra 8-21. Borgermødet var hovedsagelig 
rettet mod de nye P-zoner i Grøndal.  
Der vil blive gratis beboerlicenser, gratis licenser til lånebil/værkstedsbil v. Service (efter 
ansøgning) og et antal gæstelicenser pr. år. Det sidste er ikke helt på plads. 
 
Andet: 

Medlemmer af bestyrelsen er tillige medlem af Vanløse Lokaludvalgs gruppe inden for Trafik- og 
Plan-området, men er ikke længere medlem af Vanløse Lokaludvalg. 
 
VGS er udpeget medlem af grundejeren.dk, og bladene herfra kan ses og læses på VGS’ 
hjemmeside under ”Publikationer”.  

Bestyrelsen overvejer at udarbejde noget materiale, man kan give til nye medlemmer. 

Op til kommunalvalget var der megen debat om bymidten - en debat som siden hen er stilnet af. 
Jan Gehl deltog på et lokaludvalgsmøde, hvor han påpegede alle fejlene i Vanløse, men ikke kom 
med konkrete idéer til, hvordan det kunne løses. Siden har der været meget stille om netop 
bymidten. 
 
På et møde i Vanløse Lokaludvalgsmøde var der en orientering om et byggeri, som Københavns 
Kommune har planer om at bygge på Elna Muncks Plads. Byggeriet skal være en institution for 
handicappede med tilhørende botilbud. Det blev oplyst, at man fra Københavns Kommunes side 
ikke er ret langt fremme med projektet, og der var derfor ikke så meget konkret. Dog var der 
borgere, som spurgte ind til skyggeforhold, indsyn og villaservitutter (særlige regler, som gælder 
netop i det område). Man kan læse lidt mere her: https://www.kk.dk/dagsordener-og-
referater/%C3%98konomiudvalget/m%C3%B8de-26102021/referat/punkt-16 
 
Jan Mørch omtalte borgermødet om trafikken i Vanløse, som han og Erik havde stået for, som var 
uddrag af borgerpanelundersøgelsen der var lavet i april 2021. 
Beretningen blev godkendt. 
 
Ad. 4. Regnskabet:  
Willy Sejr Dirks uddelte regnskabet og gennemgik det.  
Der blev spurgt ind til formuen, men man har ikke kunnet laves nogle arrangementer i 2021 og 
foreningen havde også lavet et kontingentfri år. 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Ad. 5. Indkomne forslag:  
Der var ikke modtaget nogle forslag. 
 
Ad. 6. Valg: 

a) Kasserer: Willy Sejr Dirks, blev foreslået og genvalgt 
b) Bestyrelsesmedlem: Erik Jønsson, blev foreslået og genvalgt 
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c) Bestyrelsesmedlem: Charlotte Friis (Tryggevældevej Vejlaug) blev foreslået og nyvalg 
d) Bestyrelsessuppleant: Jan Mørch, blev foreslået og genvalgt 
e) Revisor: Søren Hansen, blev genvalgt 
f) Revisorsuppleant: Karina Burlin, blev genvalgt 

Formanden havde fået fuldmagter fra Søren og Karina, der ikke var til stede. 
Ad. 7 Eventuelt: 
 Der var intet til eventuelt, herefter gik man over til orientering om hvad der sker i 
Vanløse for tiden: 
Jan Mørch orienterede om de kommende P-Zoner fra Bangsbovej til Nordvest udlagt som G1 og 
G2 omdøbt til Grøndal, der havde været borgermøde om den, og den 21. juni skal der være om 
F1, området omkring Linde Alle og Ålekistevej. P-zonen udvides til at omhandle begge sider af 
Ålekistevej. De nye p-zoner skulle gerne komme fjern parkeringen til lufthavnen til gode. 
Skybrudsplaner: 
Jan Mørch havde været til møde om Cirkuspladsen og Bellahøj marken, HOFOR arbejder med 
skybrudsplaner ned mod Grøndalsparken, og er i gang nord for Jyllingevej og i området mellem 
Ålekistevej og Jyllingevej Station. 
Trafikproblemer: 
Jan Mørch omtalte de problemer der er med skiltning i Ø-projektet i forbindelse med lukningen ag 
Randbølvej, der kører for mange biler ud på Rebilvej og i krydset Rebilvej/ Grøndals Parkvej, 
tallene der oplyses, er noget forskellige. 
Der skal være møde med kommunen i Vanløse Lokaludvalgs arbejdsgruppe Trafik og Plan den 12. 
juni. 
Vanløse Bymidte: 
En arbejdsgruppe foreslår ændringer på Vanløse Torv, Frode Jacobsens Plads, med nye fliser og 
Cafe på torvet, samt inddragelse af arealer foran Kulturstationen til torv.  
Jan Mørch har skrevet et brev til Vanløse Liv om historien om torvet med den buede mur og 
juletræsbrønden m.m. 
Om man ønsker også nedlæggelse af Metroens vigespor ud til Vanløse Torv, så der bliver en bedre 
adgang til Metroen fra cykelkælderen. 
Mange smider cyklen på Frode Jacobsens Plads selv om der er plads i cykelklæderen der er blevet 
overvåget fra Kronen. 
Man ønsker også at stoppe biltrafikken på Jernbane Alle mellem Vanløse Alle og Jydeholmen, der 
skal kun kører busser. 
Fengers grund over for Kulturstationen skulle der snart bebygges med to supermarkeder og hotel 
lejligheder. 
Skæve boliger: 
Vanløse Trælast er solgt og der skal opføres skæve boliger, lige som man er i gang med på Linde 
Alle hvor man har revet socialcentret ned, Der skal også være boliger til socialt, udsatte på Elna 
Munchs Plads. 
De unge mangler et sted hvor de kan opføre sig som de vil. 
Fremtiden: 
Jan Mørch oplyste at Vanløse Lokaludvalgs Bydelsplan 2021 ønsker Randbølvej åbnet, og der har 
været borgermøde om det, hvor meningerne gik i hver sin retning. 
Damhusdæmningen skal genoprettes og fodgængere og cykler skal skilles ad. 
Helga Larsens Plads ved Jydeholmen skal begrønnes, et samarbejde med de omkringliggende 
ejendomme. 
Der er forslag om nedrivning af den ene bue på Bispeengen og lede trafikken ad andre veje, her 
kommer Godthåbsvej ind i billedet, som der skal holdes øje med. Lige som et Ø projekt på 
Nørrebro. 
 
 
Referat Erik Jønsson 


